
Zasluženje ali milost? 

Mnoge od nas je nekoliko zmedlo sporočilo svetopisemskih odlomkov zadnje nedelje. Brezmejno odpuščanje in 

odpuščanje v srcu sta dva najtežja krščanska izziva; kakorkoli - če bi zavrnili te izzive ali če bi jih prezrli, bi naša 

zahteva po pripadnosti Gospodu zvenela narobe. Če iščemo v odlomkih tega tedna nekoliko popuščanja, ga ne bomo 

našli, saj nam Devtero Izaija in Jezus v Matejevem evangeliju kličeta, da bi bili bolj avtentični odsevi Boga, katerega 

poti in misli se tako razlikujejo od naših. Božja pota in misli so takšna, da se lahko celo najhujši podlež obrne k Bogu 

in najde milost in velikoduščno odpuščanje. Pomislite na podleže, ki jih poznate. Pomislite na zlobneže, ki so zagrešili 

grozljive zločine. Celo ti, vzatraja Izaija, niso brez upanja. Celo tem ljudem je mogoče odpustiti v očeh Gospoda, ki jih 

je ustvaril in ki si zanje želi vse dobro in odrešenje. Naše kratke poti in ozkosrčnost si lahko zamislijo, da je nekaterim 

grešnikom nemogoče odpustiti in da si ne zaslužijo odpuščanja. Dolgoletni diktatorji, ki so mučili in ubijali svoje 

lastno ljudstvo, pokvarjeni vojaki, ki posiljujejo in zlorabljajo žene in otroke, serijski morilci, pedofili, teroristi, ki so si 

zadali, da izbrišejo tiste, za katere menijo, da so sovražniki ... Kaj si Bog misli o teh? Z milostjo in dobroto, ki bi se nam 

lahko zdela nelogična, ki nas razjezi in jo imamo celo za nepravično, Bog preprosto reče: »Iščite me. Obrnite se k 

meni in odpuščeno vam bo.« 

Toda mi se gotovo upremo. Kako le mogoče odpustiti poklicnemu kriminalcu, ki »odkrije vero« pet minut pred 

dvanajsto in se spreobrne? Kako je mogoče, da bi bili njihovi premnogi grehi izbrisani? Gotovo Božja pota niso 

pravična in poštena. Mogoče pa je razlog za osuplost v tem primeru, da še kar naprej mislimo na zasluženje in ne na 

milost. Mogoče mi, kot delavci v vinogradu, ki so delali cel dan, mi, ki naredimo vse, da bi nekako rasli v veri, lahko 

mislimo, da smo si zaslužili  Božje odpuščanje in naše odrešenje. Zaradi tega zamerimo tistim, za katere izgleda, da so 

pozno prišli k Bogu in Bog dela z njimi enako kot z nami. Božja dobrota do teh vernikov, ki so prišli pet pred 

dvanajsto, nas lahko napelje k misli, da mi zaslužimo več, ker smo se zelo trudili, da bi bili od začetka dobri učenci. 

Toda niti ti, ki so delali od zore, niti ti, ki so se v vrsto postavili pod noč, ne zaslužijo Božjih darov. Nihče si ne zasluži 

odpuščanja, milosti in odrešenja. To so Božji milostni darovi, ki niso podeljeni zato, ker smo mi dobri, ampak ker je 

Bog – Bog. 

Da razmišljamo še naprej: mislimo si lahko, da je je odpuščanje nekaj naključnega po človekovi pokori. Gotovo tistim 

neslavnim možem in ženam, ki so umrli nespokorjeni svojih nezamisljivih dejanj, ne bo odpuščeno in se ne bodo 

rešili! Toda ta pripomba ne samo, da ne zmore zaobjeti Božje dobrote, ampak tudi predpostavlja, da imamo privilegij 

sojenja, ki ga ima samo Bog. Kadarkoli se znajdem v tavanju po tej poti, ki predpostavlja, da si je nekdo zalužil 

propad, se spomnim misli britanskega zgodovinarja Wiliama Camdona, ki je rekel: »Med uzdami in tlemi sem prosil 

milosti in sem jo našel.« 

Kakor ne moremo do konca poznati misli in srca ter Gospodovih poti, tako tudi ne moremo vedeti vsega, kar je treba 

vedeti o drugem človeku. Celo od tistega trenutka, ko jezdec pada s konja in do tistega smrtonosnega trenutka stika s 

tlemi, je dovolj časa za Božjo odpuščajočo milost, ki spremeni življenje in spremeni prihodnost. Grešniki so rešeni po 

milosti in ne po zaslugah. Naš delež je, da pustimo Bogu, da je Bog in da se čudimo Božjim potem, in mislim, da bomo 

lahko razumeli. Raje, kot da zamerimo odrešenje hudobnih, se veselimo njihove vrnitve k Bogu. Potem bomo z vsem 

svojim življenjem in z vso močjo in prizadevanjem delali za to, da bomo zmanjševali razliko med Božjimi in našimi 

mislimi, med Božjo potjo in našo potjo s tem, da se bomo predali. Da svojo jezo, svoje zamere in svojo željo po 

maščevanju v prenavljajočo moč milosti.  
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